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Liberalitzar o protegir. Un pri-
mer cop d’ull al debat que viu la
ciutat al voltant del seu model co-
mercial pot dibuixar aquest pa-
norama amb defensors en amb-
dós bàndols. És així? Sí. Però
amb matisos a una banda i a l’al-
tra que cal tenir en compte.

El comerç de Barcelona ha
estat històricament un comerç
de proximitat i familiar, però des
de ja fa temps l’arribada de les
franquícies globals és una reali-
tat. La capital catalana és una
destinació turística de primer ni-
vell mundial i, ara mateix, la ciu-
tat encara un repte molt com-
plicat on diversos interessos xo-
quen: conservar i protegir el
comerç històric, de petites di-
mensions i familiar –amb la
conciliació al centre del debat–

i, al mateix temps, intentar apro-
fitar l’arribada massiva de tu-
ristes amb ganes de comprar. En
aquest debat hi ha un element
clau que marcarà la direcció
que agafarà el comerç de la ciu-
tat en els pròxims anys: els ho-
raris comercials d’obertura.

MODELS OPOSATS
En la disjuntiva liberalització o
protecció hi juguen un paper fo-
namental la Generalitat i l’Estat,
que tenen atribuïdes les com-
petències en matèria de regula-
ció d’horaris. Les seves visions
sobre els horaris comercials es-
tan molt distanciades, ja que res-
ponen a models diferents.  En el
model estatal, amb la Llei de la
Unitat de Mercat aprovada re-
centment, hi surten guanyant les
grans corporacions comercials,
que es beneficien de la llibertat
d’horaris però alhora tenen una
actitud proteccionista amb els
seus interessos. 

D’altra banda, el Parlament
va blindar el passat 12 de febrer
el model comercial català amb la
nova llei d’horaris comercials.
Amb aquesta llei, Catalunya es
dota d’una altra normativa de
més rang per fixar qüestions
com els festius d’obertura opta-
tiva –passaran de 8 a 10–, els ho-
raris o els períodes de rebaixes.

SENSE SOLUCIÓ, DE MOMENT 
L’altra peça clau d’aquest debat,
l’Ajuntament, continua inten-
tant trobar una solució. El  9 de
maig el govern municipal va
perdre una votació que pretenia,
per primera vegada, tirar enda-
vant una modesta liberalització
dels horaris d’obertura de les bo-
tigues en els festius d’estiu al
matí i que havia estat consen-
suada amb els representants de
la majoria d’eixos comercials de
la ciutat. Una situació que mos-
tra la complexitat de la qüestió i
indica que el debat va per llarg.

» Barcelona debat el futur del seu model comercial amb la controvèrsia sobre els horaris com a punt clau
» L’Estat i la Generalitat, que recentment han legislat sobre la qüestió, defensen models oposats   

A. Ribas / F. J. Rodríguez
SARRIÀ-SANT GERVASI

DEBAT4Diversos membres de les
zones comercials de la ciutat que
no comparteixen l’acord que va
subscriure el consistori amb els
principals representants del co-
merç barceloní –Fundació Bar-
celona Comerç, Pimec i Confe-
deració de Comerç de Catalunya–,
estan estudiant crear una nova
plataforma que agrupi diferents
eixos comercials situats a les zo-
nes de més afluència turística. 

Gabriel Jené, actual presi-
dent dels comerciants del carrer
Pelai i un dels impulsors d’a-
questa possible plataforma, as-
segura a Línia Sarrià-Sant Ger-
vasi que “l’Ajuntament va fer un
pacte amb els que no volien obrir
els festius” i explica que “no es van
tenir en compte els eixos turístics”,

que demanen que es permeti
obrir a les zones turístiques de la
ciutat. “Entenem que no s’ha de
deixar obrir a tota la ciutat, però
hem de delimitar les zones turís-
tiques perquè puguin obrir els dies
amb més turisme”, explica Jené,
tot puntualitzant que aquestes da-
tes són més aviat la primavera i la
tardor que no pas l’estiu, com es-
tablia l’acord al qual van arribar
Ajuntament i comerciants.

Per la seva banda, Vicenç
Gasca, president de la Fundació
BCN Comerç, es reafirma en l’a-
cord que van assolir amb el con-
sistori, el qual considera “un pas
important” del conjunt dels eixos.
“Nosaltres ja vam negociar, ara
qui ha bloquejat el tema l’ha de
desbloquejar”, conclou Gasca.

El desacord polític torna a obrir
el debat entre els botiguers

El comerç barceloní busca la manera de poder absorbir tot el turisme que arriba a la ciutat. Foto: Arxiu

El comerç de la ciutat, en una cruïlla
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

@tossudamentCAT: ERC ha fet història. La
darrera vegada que Esquerra va guanyar
unes eleccions, el cap de llista es deia Lluís
Companys.

@hooligags: Què? Com teniu de vermella
la galta de la bufetada que ens ha clavat
l'amic Pablemos? A tots, eh? A mi el primer.
#TuiterosUE.

@ernestmaragall: Ells, que facin la seva
transició, que nosaltres fem la nostra:
República Catalana. @NovaEsqCat #el-
reiabdica.

La internacionalització del pro-
cés sobiranista va fent camí. Una
pregunta del debat de televisió
emès per tot Europa amb els 5
candidats a presidir la Comissió
Europea ha estat explícitament
sobre el procés d’independència
de Catalunya i d’Escòcia i la seva
pertinença a la UE. 

Aquesta va ser la resposta
dels 5 candidats: Ska Keller (Par-
tit Verd Europeu): ‘Els escoce-
sos i els catalans haurien de tenir
el dret de decidir el seu futur. Jo,
si esdevingués presidenta de la
Comissió Europea, els acolliria
amb molta satisfacció si decidis-
sin de ser independents. Si fos
així, els donaria la benvinguda a
la UE. Alexis Tsipras (Partit de
l’Esquerra Europea): ‘L’esquerra
europea respecta el dret d’auto-
determinació dels pobles. Guy
Verhofstadt (Aliança dels Libe-
rals i Demòcrates per Europa):
‘La UE no s’ha d’implicar en
aquest afer. I sobretot no ho ha
de fer en negatiu com s’ha fet
fins ara. Jean-Claude Juncker
(Partit Popular Europeu): al cos-
tat de Rajoy. Martin Schulz (Par-
tit Socialista Europeu): pilotes
fora i només referint-se explíci-
tament a Escòcia. De tota ma-
nera, encara caldrà bategar molt
a Europa.

4Va fent camí
per Josep M. Loste

La secretària general del PP ha
acusat el president Mas i els
partits independentistes de ge-
nerar odi i divisió social, i ha
afirmat després que l’odi acaba
girant-se contra qui el genera.
Per tant, ha acusat i deixat en-
treveure que el que li pugui
passar al president de Catalu-
nya i als partits sobiranistes
s’ho hauran guanyat a pols. I la
qüestió, Sra. Cospedal, és saber
qui és que genera odi i, per tant,
contra qui es girarà aquest odi
o les seves conseqüències.

Per què no es dedica a ana-
litzar qui és que ataca a qui, qui
és que es dedica a crear odi?
Analitzi l’època de campanya
electoral i observi que el que
més ha destacat han estat les
declaracions del seu candidat,
indicant que té superioritat
intel·lectual sobre la candidata
del PSOE, pel fet de ser home.
No s’ha adonat que el seu can-
didat, Sr. Cañete, menysprea
les dones? Qui ha estat que l’ha

obligat a demanar perdó, des-
prés que haguessin passat cinc
o sis dies d’una tan gran discri-
minació? Per moltes excuses
que demani, coneixerem quin
és el vertader pensament del
seu candidat? Qui és que ge-
nera l’odi?

Quina campanya electoral
per a les europees estan fent
quan visiten el Principat, si en
lloc de dir el que faran a la UE,
es dediquen a desprestigiar els
altres partits, especialment els
independentistes? Per què en
lloc de dedicar-se a dir que
creen odi els que diuen que
“Espanya ens roba”, no mos-
tren les balances fiscals reals?
Per què no comparen el fracàs
de les inversions fetes en auto-
pistes radials amb centre a Ma-
drid, amb la possible bona
inversió que hauria suposat
l’Eix Mediterrani, d’unió d’An-
dalusia amb França, passant
per Múrcia, València i el Prin-
cipat de Catalunya?

#ElReiAbdica#Europees2014

4Qui genera l’odi
per Joan Lladonet

#HanPogut

Els que tenim ja una certa
edat, recordem aquell disc
d’en Joan Capri que parlava
del trencament d’una parella
en un monòleg sensacional en
què acaba dient: L’amor se’n
va, però ella es queda! Amb un
sentit, diria més tràgic, el PSC
ja fa temps que està tocat i
amb les darreres eleccions pel
parlament europeu ha quedat
tocat i enfonsat. 

La reacció del senyor Pere
Navarro és d’allò més penosa i
en lloc de fer un acte de contri-
ció per haver-ho fet tan mala-
ment, amb els pitjors resultats
de la seva història, es dedica a
assenyalar el president Artur
Mas que prengui nota, que ja
porta perdent en dues elec-
cions. Chapeau! Ha aconse-
guit que una gran part del seu
electorat l’abandoni, que molts
i reconeguts militants i caps de
llista i components d’ajunta-
ments, càrrecs de responsabi-
litat en organismes públics,
intel·lectuals afins fins fa ben

poc marxin del partit i ell, en-
tossudit, afirma: Que ja sap el
què s’ha de fer i prendrà les
mesures oportunes, anunciant
que hi haurà canvis. De què?
De corpus doctrinal? De per-
sones de l’aparell? Però, com
ho pensa aconseguir si el prin-
cipal responsable de la desfeta
segueix? 

Han dimitit Alfredo Pérez
Rubalcaba secretari general
del PSOE, Patxi López al país
basc, un grup important del
PSC es prepara per fundar un
nou partit socialista d’estricta
obediència catalana i, sense
renunciar als postulats socia-
listes, volen connectar amb la
realitat actual i estar implicats
amb el procés pel dret a deci-
dir a les urnes. El senyor Na-
varro pateix autisme o què?
No assumir la realitat del
propi fracàs és un suïcidi polí-
tic i els que li fan costat estan
fent un harakiri col·lectiu. Si
no saben què és fer autocrítica,
allà ells.

per Jordi Lleal

4Sí, però ell es queda
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Recentment, el seu partit ha
votat en contra dels horaris
comercials proposats per

Trias, que comptaven amb el vis-
tiplau dels comerciants. No hi po-
dien donar suport?
No, perquè nosaltres tenim la
nostra pròpia proposta. A dife-
rència de Trias, no volem declarar
zona turística tota la ciutat de
Barcelona, sinó només les zones tu-
rístiques pròpiament dites. A més,
creiem que no s’ha de restringir la
proposta als mesos de juliol i
agost, sinó que ha d’anar de maig
a octubre. I, en tercer lloc, no es-
tem d’acord amb els horaris que es
volien establir. Pocs turistes com-
pren a Barcelona el mes d’agost de
10h a 14h. És una obvietat. Per tot
plegat, nosaltres reclamem un
nou acord amb tots els sectors co-
mercials i turístics de la ciutat, no
només amb una part.

Sembla que la bona entesa entre
el seu partit i CiU expressada rei-
teradament en acords puntuals
s’ha deteriorat. Què ha canviat?
El que ha canviat és el govern de l’A-
juntament, que ha perdut el nord,
i l’alcalde Trias, que està més pen-
dent de parlar que de fer coses. S’ha
cregut allò que les eleccions no les
guanya l’oposició, sinó que les
perd el govern, i juga a no cometre
errors. I la millor manera de no co-
metre errors és no prendre deci-
sions, però s’equivoca. El seu rumb
ha canviat, en molts aspectes, i no
ha complert la seva paraula res-
pecte a algunes demandes nostres.
Per això ens distanciem. 

Serà així en el que queda de le-
gislatura o hi tornarà a haver en-
tesa entre CiU i PP?
Jo continuaré amb la voluntat de
fer oposició contundent quan cal-

gui i de posar Barcelona per sobre
dels interessos partidistes quan to-
qui. La meva posició no ha canviat.
Sempre he interpretat així la polí-
tica municipal. Últimament ens
hem distanciat per certs aspectes
de gestió, però no podem tancar la
porta a futures negociacions.

Darrerament han acordat sus-
pendre temporalment les llicèn-
cies per a pisos turístics. Quina so-
lució proposen per a aquesta pro-
blemàtica?
El que s’està aprovant, que és pre-
cisament el full de ruta que vam
proposar el PP. Davant la passivi-
tat de l’alcalde Trias respecte a
aquesta epidèmia –perquè és això,
una epidèmia–, nosaltres volem
regulació en tots els sentits. Taxes
més altes, per començar, i també
un pla de xoc d’inspecció.

Creu que aquest és un símptoma
que Barcelona s’està entregant
en excés al turisme?
No. El que crec és que tenim un go-
vern a la ciutat que no pren deci-
sions. Perquè la regulació que ara
comparteixen que cal impulsar
arriba tard. Fa temps que des del
PP reclamem que es prenguin
mesures en aquest sentit.

Quin és el model de ciutat que de-
fensa el PP?
Un model que desestacionalitzi i
descentralitzi el turisme i que re-
forci els serveis públics per garan-
tir el descans, la qualitat de vida i
la seguretat dels veïns, així com la
neteja i el transport públic de la
nostra ciutat.

Precisament una de les queixes
dels veïns és l’augment del preu
del transport públic. Vostè dema-
na accés gratuït a la targeta rosa
per als majors de 60 anys en si-
tuació de pobresa, però que pas-
sa amb tota la resta?
També hem fet altres propostes
pensant en les persones atura-
des, per exemple. Hi ha hagut un
augment abusiu de les tarifes, és
cert. Jo crec que amb una opti-
mització de les inversions i una mi-
llor gestió de les empreses es po-
dria haver fet una política tarifària
diferent.

Per tant, si el PP governés la ciutat,
les tarifes del transport públic no
haurien augmentat?
Tampoc haurien disminuït, no
t’enganyaré. Però crec que hi ha
marge per a una optimització de la
xarxa de transport públic que hau-
ria permès, segurament, una con-
gelació de les tarifes o evitar els in-
crements desproporcionats que
hem patit. No faré demagògia
dient que reduiria les tarifes, però
segur que hauria promogut uns in-
crements tarifaris molts menors
que els que s’han aprovat.

Un altre dels efectes de la crisi
són els desnonaments, que tam-
bé s’estan disparant a la ciutat. Què
cal fer per fer front a aquest drama?
Per començar, que els pisos socials
tinguin l’ús per al qual es van
construir i que es respectin els pro-
cediments legalment establerts
per poder-hi accedir, perquè si no
tot plegat es convertirà en la llei de
la selva. Cal lluitar contra les ocu-
pacions irregulars per no penalit-
zar aquells que segueixen la llei. A
més, hem de coaccionar els bancs
que mantinguin pisos buits, hi
estic d’acord, però no hem d’a-
magar que a la ciutat hi ha cente-
nars d’habitatges públics buits o
que s’han venut a fons privats. I
això ho fa el partit de l’alcalde Trias
en altres esferes administratives.

Vostè ha dit en més d’una ocasió
que Trias està al servei de Mas,
també pel que fa al procés sobi-
ranista. Hi haurà algun moviment
de Rajoy en aquest sentit? Alguna
oferta, com s’ha especulat?
Jo crec que ara hi ha un aspecte
que fa dos anys no era possible: la
millora del finançament. Quan el
PP va començar a governar Es-
panya, es va trobar un país en fa-
llida i totalment endeutat. Fa dos
anys no hi havia res a repartir, però
ara, amb la recuperació econòmi-
ca que ja es comença a entreveu-
re, crec que hi pot haver una reas-
signació de recursos. En aquest
sentit, la recuperació econòmica i
la sortida de la crisi permet tam-
bé un millor finançament per a Ca-
talunya, el qual defenso clara-
ment, perquè és de justícia. I
aquesta és una qüestió que ens ha
de permetre obrir ponts.

No creu que aquesta oferta, si fi-
nalment arriba, ho farà tard?
No. Jo vull creure que arribarà un
moment en el qual tots serem
conscients del que ens estem ju-
gant. De vegades, a la vida, més en-
llà del que voldries aconseguir, que
és legítim, has de valorar el que
tens. I, sovint, malgrat no ser el que
voldries aconseguir, és millor pre-
servar el que tens per no posar-ho
en risc. Sincerament, crec que te-
nim moltes coses guanyades que
no estem valorant, com per exem-
ple l’estat del benestar i la convi-
vència social.

Parlant de convivència, diverses
veus del seu partit i d’altres for-
macions asseguren que hi ha cris-
pació per culpa del procés sobira-
nista. Em pot posar algun exemple
d’aquesta crispació a Barcelona?
Al final, els sentiments no deixen
de ser dogmes de fe que alimenten
qualsevol element de creença. I els
sentiments, almenys en part, acos-
tumen a tenir elements d’irracio-
nalitat. I en funció de com s’ex-
pressen, es radicalitzen les posi-
cions, que sovint acaben en insults,
amenaces...

Vostè n’ha patit, personalment?
Ara i abans. Amenaces, agres-
sions... Jo i altres persones. Mira la
pobra presidenta de la Diputació de
Lleó, assassinada recentment...

Aquest fet no té res a veure amb
Catalunya.
No, però és un exemple que un de-
bat de sentiments corre el risc de
convertir-se en irracional, i això pot
generar radicalitat i violència.

No és una exageració dir, per
exemple, que s’han deixat de ce-
lebrar dinars de Nadal per culpa
del procés sobiranista?
Tots tenim amics i familiars amb
els quals  hem deixat de parlar de
política perquè sabem que ens
acabarem barallant. Això és una
evidència. I si no vine un dia
amb mi a les nou de la nit a fer una
passejada per Gràcia i sabràs el
que és ser del Partit Popular.

“L’alcalde Trias està
més pendent de parlar
que de fer coses”

Arnau Nadeu
BARCELONA

“L’augment de les 
tarifes del transport
públic és abusiu. Es
podria haver evitat”

Alberto Fernández Díaz és el president del PP a l’Ajuntament

El líder del PP a Barcelona ens rep en un moment en el qual la bona entesa
entre el seu partit i CiU, expressada reiteradament en acords puntuals, sembla
deteriorar-se. Li agrada diferenciar entre “la persona” i “el polític”, i parla de tot
plegat des del segon vessant. Al final, però, el primer també acaba apareixent. 

Foto: Neus Màrmol

Perfil | Un ‘gat vell’ de la política municipal
Alberto Fernández Díaz fa més d’una dècada que és candidat del PP a l’alcaldia de Barcelona. Més de deu

anys durant els quals ha vist canviar de color polític l’Ajuntament i que li han servit per anar guanyant
pes polític, sobretot des que l’alcalde Trias governa amb minoria la ciutat. Germà de l’actual ministre de

l’Interior, Jorge Fernández Díaz, és apassionat del futbol i seguidor declarat del RCD Espanyol. 
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El Nit Bus torna a casa els
usuaris de les sales d’estudi

TRANSPORTS4Coincidint amb
la recta final del curs universitari
i l’arribada de les proves PAAU
(Proves Accés a la Universitat),
l’Ajuntament posa a disposició
dels estudiants fins al 20 de
juny diverses sales nocturnes
perquè puguin preparar-se per
als exàmens. Posteriorment, i
per poder desplaçar-se des d’a-
quests equipaments municipals
fins a casa seva, els estudiants
poden fer ús del Nit Bus i així po-
der aprofitar el temps en aques-
tes sales i no preocupar-se per
com tornar a casa. 

La freqüència dels busos és
d’una sortida cada 20 minuts en-
tre les deu del vespre i  les cinc de
la matinada. En el cas de Sarrià-
Sant Gervasi, les sales nocturnes
obertes són la Sala d’estudi
Montserrat, al carrer Copèrnic,
que obre de forma permanent de
nou del vespre a la una de la nit;
la Sala d’estudi Clarà, al carrer
Dr. Carulla, que obre de dos
quarts de nou del vespre a la una
de la nit; i la Sala Collserola, al ca-
rrer Reis Catòlics, que també
obre a dos quarts de nou del ves-
pre i tanca a la una de la nit.

Els Salesians, al top 5 de les
millors escoles de Catalunya
ENSENYAMENT4L’Escola Sa-
lesiana de Sarrià és un dels cen-
tres educatius de més qualitat de
Catalunya. Els Salesians han
estat escollits com una de les
cinc millors escoles catalanes en
els camps de l’emprenedoria, els
projectes que fomenten el can-
vi, la innovació, la iniciativa i la
millora en la qualitat de l’edu-
cació durant la setena edició
del Premi Ensenyament que
promou la Fundació Cercle d’E-
conomia i la Fundació Cata-
lunya-La Pedrera. Enguany, es
van presentar a la cita un total

de 73 candidatures de tota Ca-
talunya.

125è ANIVERSARI DE LA SALLE
Per altra banda, la Salle Bona-
nova va celebrar el seu 125è ani-
versari el passat 11 de maig amb
una eucaristia  presidida pel
Cardenal Arquebisbe de Barce-
lona, Lluís Martínez Sistach. El
mateix dia també es va celebrar
la benedicció de les noves ins-
tal·lacions esportives de l’escola,
que han estat reformades durant
aquest any 2014 i es va presen-
tar la “Cançó dels 125 anys”.

Antics professors d’Esade
consoliden una escola d’anglès
IDIOMES4 Un grup d’ex pro-
fessors d’anglès d’Esade que van
ser acomiadats el juny de l’any
passat, després que aquesta es-
cola de negocis fes un expedient
de regulació d’ocupació, han
aconseguit consolidar un centre
d’anglès batejat com a New Exe-
cutive Language Center (NELC)
que van obrir just tres mesos
després del seu acomiadament.
L’escola imparteix cursos d’an-
glès focalitzats per entorns pro-

fessionals i les seves classes es
duen a terme entre el campus de
la Diagonal de l’UPC, l’IQS i La
Salle, després d’arribar a acords
amb aquestes universitats. 

Els membres de la plantilla
de NELC, britànics nadius, tam-
bé tenen una àmplia experiència
en impartir classes d’anglès als
estudiants i professorat univer-
sitari. L’escola també prepara els
alumnes per als exàmens oficials
de Cambridge. 

Solidaritat | Arriba la Setmana del Voluntariat Ambiental
Des del passat 31 de maig i fins al 9 de juny se celebra la Setmana del Voluntariat 

Ambiental de Catalunya amb una quarantena d’activitats de promoció i reconeixement
del col·lectiu. D’aquestes, deu són organitzades pel Consorci del Parc Natural de la Serra

de Collserola, com per exemple el suport a l’atenció al visitant al Centre d’Informació.

Amb l’arribada del bon temps,
comencen les onze festes majors
dels diferents barris del distric-
te. La primera és la Festa Major
de Can Caralleu, que es va cele-
brar l’últim cap de setmana de
maig i és, juntament amb la de
les Tres Torres i el Putxet, les
tres que ja han finalitzat. 

De juny a juliol se celebren
les festes majors de Sant Gervasi
i Peu de Funicular. Després de
l’estiu serà el torn de les festes
majors dels nuclis urbans de
Collserola, al mes de setembre,
i finalment tindrà lloc la Festa
Major de Sarrià, que se celebrarà
la primera quinzena d’octubre.
De les tres ja celebrades, la de les
Tres Torres va ser la que va
programar un nombre d’actes
més gran, entre els quals van

destacar dos itineraris per co-
nèixer el barri, un concurs de
pintura per a infants i joves i un
concert amb la Cobla de Sant
Jordi-Ciutat de Barcelona. 

A Can Caralleu s’hi va cele-
brar una botifarrada popular
amb un concert posterior, un
partit de futbol, jocs i actuacions
per als més petits i la traca final
de festa, que va tenir lloc el

passat dia 25. Pel que fa a la ter-
cera i última que ja s’ha celebrat,
la del Putxet, hi van destacar les
següents activitats: la Fira de Pa-
gès, el Vermut amb Jazz, les ha-
vaneres, el sopar-botifarrada,
un dinar de germanor i un con-
cert de cloenda. De les que que-
den per celebrar-se, la que reu-
neix una programació més àm-
plia és la de Sarrià.

El correfoc sempre és present a les festes. Foto: Districte

Sant Gervasi escalfa motors
per celebrar la Festa Major

» El barri viurà la seva festa grossa a partir del pròxim 13 de juny
» Can Caralleu, les Tres Torres i el Putxet ja han celebrat la seva
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Sarrià-Sant Gervasi vol atraure
turistes. En el marc dels Plans de
Turisme que la ciutat està ela-
borant per tal de descentralitzar
les visites a la capital catalana, el
Districte de Sarrià-Sant Gerva-
si ha elaborat un pla propi que
vol potenciar els punts d’interès
dels seus barris al voltant de
tres eixos propis i diferenciadors
del territori, com són la cultura
i la història, el comerç i la gas-
tronomia i el lleure i la natura. 

L’objectiu d’aquest pla de
turisme és redistribuir els visi-
tants per tots els districtes i des-
congestionar els que més en re-
ben, alhora que es posa en valor
el patrimoni i atractius turístics
de cada territori de la ciutat. 

Per altra banda, des del Dis-
tricte ja es treballa en el progra-
ma Knowledge District, una ini-

ciativa transversal que pretén
millorar l’atenció i l’acollida dels
visitants que vénen a formar-se
al districte. Amb mesures com
aquesta, es vol promoure el tu-
risme com a motor de creixe-
ment de l’activitat econòmica

als barris i dinamitzar nous flu-
xos a territoris que fins al mo-
ment no registraven un nombre
de visitants important.

TRES TEMÀTIQUES
Alguns dels diversos actius que
vol posar en relleu el Districte te-
nen a veure amb l’àmbit de la
història i la cultura. En aquest
sentit, es treballaran punts d’in-

terès amb recorreguts literaris
d’autors que han viscut a Sarrià-
Sant Gervasi o hi han basat al-
gunes de les seves obres –com és
el cas de Gabriel García Már-
quez–, o la posada en valor d’e-
lements d’interès històric i pa-
trimonial com la Torre de Be-
llesguard, la Torre del Doctor
Andreu o el Museu de la Ciència. 

Pel que fa al comerç i la gas-
tronomia, una altra de les potes
del Pla de Turisme de Sarrià-
Sant Gervasi, es potenciaran ac-
tivitats referents a degustacions
i tasts i es treballarà per involu-
crar en el pla els comerços em-
blemàtics i restaurants d’alta
gastronomia de la zona.

En l’àmbit del lleure i la na-
tura, Sarrià-Sant Gervasi apro-
fitarà el parc d’atraccions del
Tibidabo com a icona i pol d’a-
tracció turística, a més d’altres
indrets emblemàtics com el Cas-
tell de l’Oreneta, els Jardins de
la Tamarita o els Jardins de
Vil·la Amèlia. 

El districte s’obre al turisme
» Sarrià-Sant Gervasi elabora un pla especial per atraure visitants i potenciar l’activitat econòmica
» Els seus principals eixos basculen al voltant de la història i la cultura, el comerç i el lleure i la natura

URBANISME4Per tal d’ajudar a
la implementació del Pla de Tu-
risme de Sarrià-Sant Gervasi, el
Districte treballarà en la difusió
de mapes i en la millora de la co-
municació i la senyalització. D’a-
questa manera, en els pròxims
mesos, el nucli antic de Sarrià i
l’avinguda Tibidabo seran els
primers punts de la ciutat on es
provarà en fase pilot la nova
senyalització turística.

Per altra banda, també s’es-
tà treballant amb els operadors
de transport per incorporar la
senyalització dels Punts d’Inte-
rès Turístic (PIT) ja des de les an-
danes i els vestíbuls dels trans-
ports públics de la ciutat. Aques-
tes informacions i senyals s’in-
corporaran amb tota normalitat
en l’entramat de senyalització de
la ciutat. 

Millorar la senyalització

El parc del Tibidabo (a dalt), el Museu de la Ciència (a sota) i la Torre del Bellesguard (dreta), tres elements emblemàtics de Sarrià-Sant Gervasi. Fotos: Arxiu

El Pla vol destacar 
el valor d’alguns 

indrets del districte
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PATRIMONI4L’antiga masia
Vil·la Joana de Vallvidrera, si-
tuada dins del Parc de Collse-
rola, on el poeta Jacint Verda-
guer va viure els últims dies de
la seva vida, es convertirà en un
centre de creació i difusió de la
literatura, segons ha avançat
La Vanguardia.

El projecte, que ja té el visti-
plau de la comissió de govern de
l’Ajuntament, servirà per mo-
dernitzar el museu dedicat a la
vida i obra de Verdaguer. Tam-
bé inclourà la conversió d’una
part de la finca en residència
temporal per a escriptors i, fi-
nalment, s’habilitaran tres cel·les
i espais comuns perquè d’al-
tres escriptors hi desenvolupin
les seves creacions literàries. 

La Vil·la Joana serà
un centre dedicat
a la literatura

ART4El músic britànic Pete
Doherty ha format part durant
les darreres setmanes del pai-
satge sarrianenc. Doherty va
exposar les seves últimes crea-
cions artístiques a la galeria
Puntoaparte, al carrer de les
Calàndries, fins al passat 31 de
maig amb l’exposicióFlags from
the old Regime (Banderes de
l’antic Règim), que va reunir
una trenta d’obres pictòriques
creades des del 2012 i fins a l’ac-
tualitat. 

L’exposició mostra un Do-
herty que denuncia “la cultura
asfixiant que proposa la societat
de consum i que somia amb un
món on la poesia i les banderes
de l’antic règim onegin de nou al
cel”. L’artista anglès realitza les
obres sol o, de vegades, amb la
col·laboració d’altres artistes
com Alizé Meurisse.

Pete Doherty
exposa les seves
obres a Sarrià

Àmplia victòria de CiU 
al districte a les europees

POLÍTICA4El gran triomfador
de les eleccions europees del
passat 25 de maig, tant a Cata-
lunya com a Barcelona, va ser
ERC. Tot i això, la victòria al dis-
tricte va ser, de forma còmoda,
per a CiU.

Els convergents, amb 22.278
vots (36,4%), van doblar el segon
classificat, que va ser el PP, amb
11.066 vots (18,1%). A les elec-
cions de fa cinc anys els dos pri-
mers classificats també van ser
CiU i PP, tot i que en aquella oca-
sió els resultats van ser molt més
ajustats, ja que CiU només es va
imposar per poc més de 1.000
vots als populars. Pel que fa a
ERC, els republicans van expe-

rimentar un fort creixement res-
pecte fa 5 anys. De la quarta po-
sició, amb 2.696 vots (5,5%)
del 2009, van passar a la terce-
ra, amb 8.800 vots (14,5%). 

El gran derrotat de la jorna-
da, també al districte, va ser el
PSC. Els socialistes van perdre
més de vuit punts de suport (del
13,7%  al 5,3%)  i van passar de
la tercera posició a la sisena. Fi-
nalment, cal destacar els resul-
tats de Ciutadans, que amb 5.342
vots (8,7%) es va enfilar fins a la
quarta posició, i els d’ICV-EUiA,
que va ser cinquè gràcies a 4.682
vots (7,6%). L’augment de la
participació va ser d’11 punts
respecte al 2009.
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El barri de Sant Gervasi-la Bo-
nanova tindrà una nova biblio-
teca, la tercera. La Joan Mara-
gall, situada al carrer de Sant
Gervasi de Cassoles, s’ha cons-
truït sota terra, als jardins del
Centre Cívic de Vil·la Florida, un
edifici que està inclòs dins del
Pla Especial de Protecció del
Patrimoni Arquitectònic de la
Ciutat de Barcelona. 

L’edifici tindrà unes entrades
naturals de llum camuflades en
els mateixos jardins i s’inaugu-
rà aquest mes de juny després
que s’hi hagin invertit uns 9
milions d’euros.  Disposarà de
2.983 metres quadrats cons-
truïts, dividits en dos espais.
La planta baixa consta de gran
part dels arxius audiovisuals.
A la mateixa planta hi ha una
zona especialment dedicada als
viatges, una àrea de revistes i
diaris, un espai de música i ci-
nema i diferents racons on que-

den emmagatzemats els llibres
dividits per temàtiques. 

La zona subterrània, més
gran, disposa d’una zona infan-
til-juvenil adaptada per als més
petits, una secció d’idiomes,
una àrea de consulta anomena-
da “Internet i +” i una sala d’ac-
tes. A més, una de les peculiari-
tats és l’espai multimèdia, equi-

pat amb tauletes per a la for-
mació i l’alfabetització digital
dels usuaris, un fet únic pel que
fa les biblioteques municipals i
que suposa una clara adaptació
al món de les noves tecnologies.
En total, la Biblioteca Joan Ma-
ragall custodia un fons d’apro-
ximadament 38.000 docu-
ments, 5.000 dels quals són au-
diovisuals. A banda, els usuaris

també disposaran d’ordinadors
de consulta, zones d’estudi, dues
xarxes Wi-Fi i màquines de
préstec i retorn de llibres.

CRITERIS SOSTENIBLES
En el projecte s'han tingut en
compte criteris de sostenibilitat.
A les caixes de llum que dona-
ran il·luminació a les sales, s'hi
suma la idea de salvar els arbres
de la finca trasplantant-los al
mateix jardí. Entre els exem-
plars rescatats hi ha una pal-
mera canària de grans dimen-
sions, dos lledoners, un euca-
liptus, dos til·lers, un castanyer
d'Índies i un ailant.

A més de la construcció d’a-
quest nou equipament cultural,
el carrer de Sant Gervasi de Cas-
soles, entre els carrers de Bisbe
Sivilla i de Reus, s’ha transformat
en una zona reurbanitzada i
amb moltes millores d’accessi-
bilitat. Això fa que el carrer es-
devingui un nou eix ciutadà del
barri gràcies a la seva conversió
en una plataforma única on se
segrega el pas de vehicles i es
dóna protagonisme als vianants.

Una biblioteca per als nous temps
» La Joan Maragall, situada al barri de Sant Gervasi-La Bonavoa, s’inaugurarà aquest mes de juny

» Destaca l’espai multimèdia equipat amb tauletes per a la formació i l’alfabetització digital dels usuaris

CULTURA4La biblioteca incor-
pora un sistema de retorn de lli-
bres innovador i únic a l’Estat. Es
tracta d’una màquina en què els
usuaris poden dipositar els seus
llibres i oblidar-se’n. La màqui-
na, degudament programada,
és capaç de separar els llibres per
temàtiques i deixar-los organit-
zats en diferents receptacles.
Aquest sistema afavoreix i opti-
mitza la posterior organització de
tots els documents i al mateix
temps beneficia l’usuari, que po-
drà retornar els llibres de forma
més àgil i ràpida.

La Joan Maragall també des-
tacarà per contemplar dues no-
vetats més: la descàrrega d'au-
diollibres i llibres electrònics.
En el cas dels llibres electrònics,
la iniciativa permetrà que la bi-
blioteca ofereixi un servei sobre
uns aparells que  amb el temps
s’estan fent un forat en el mercat
de la lectura.

Retorn innovador

La nova biblioteca s’inaugurarà aquest mes de juny. Fotos: Ajuntament

Té gairebé 3.000 
metres quadrats 

dividits en dos espais
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El districte reivindica la seva
gastronomia amb una ruta

GASTRONOMIA4Sarrià-Sant
Gervasi compta amb una gran
oferta gastronòmica que els ei-
xos comercials de la zona volen
impulsar. Amb aquest objectiu
es va presentar fa uns dies la se-
gona edició del Tapa-Tast Sarrià
Sant Gervasi, una ruta culinària
que compta amb la participació
de diversos establiments de la
zona que oferiran els partici-
pants una tapa i una beguda per

2,90 euros. L’edició d’enguany se
celebrarà en dos períodes: el
primer, que va començar abans-
d’ahir i que funcionarà fins al
pròxim 15 de juliol; i el segon,
que tindrà lloc a la tardor. 

A més, durant el primer tram
del Tapa-Tast només hi partici-
paran bars, mentre que el segon
serà pels restaurants. Els orga-
nitzadors esperen un nou èxit de
participació com l’any passat.

La ciutat promou els mercats
amb una campanya especial

INICIATIVA4Estima el teu
mercat és el lema de la Setma-
na Internacional dels Mercats,
una nova campanya que pro-
mou l'Ajuntament, a través de
l'Institut Municipal de Mer-
cats de Barcelona amb l'objec-
tiu de destacar el paper dels
mercats a les ciutats i pobles
d'arreu. Des del 15 de maig i
fins al pròxim dia 7 de juny, els
mercats de la ciutat organitzen
una seixantena d'activitats. 

Aquesta iniciativa comer-
cial segueix el model de la cam-
panya Love Your Local Market,
desenvolupada per l'Associació
Nacional d'Autoritats de Mer-
cats del Regne Unit (NABMA),
que promou la recuperació dels
mercats en aquell país per a la
compra de productes alimen-
taris frescos i de qualitat alho-
ra que incentiva la creació de
nous negocis a l'interior dels
mercats.

La dotzena edició de les Jornades
Europees del Comerç Urbà es van
clausurar fa uns dies al Centre de
Cultura Contemporània amb la
lectura de l’Acta de Barcelona so-
bre el comerç, un full de ruta on
s’han reunit les principals con-
clusions a les quals s’ha arribat
durant la trobada, i a on s’han afe-
git, d’altra banda, les demandes
del comerç a les administracions. 

Les Jornades de Comerç Urbà
estan organitzades per la Fede-
ració d’Associacions de Comer-
ciants Europees Vitrines d’Euro-
pe, a través de la Fundació Bar-
celona Comerç, que és membre
d’aquesta federació europea i re-
presentant del sector comercial
barceloní. Durant els dies 19 i 20
de maig, més de 300 represen-
tants del comerç europeu i esta-
tal van debatre a Barcelona sobre
les diverses estratègies que pot po-
sar en marxa aquest sector per mi-

llorar la seva competitivitat en tots
els aspectes. 

Respecte els acords assolits,
Vitrines d’Europe i Emporion,
l’Associació Europea de Mer-
cats, van signar un conveni de
col·laboració durant les jornades
comercials, a més d’acordar de-
manar al Parlament Europeu
declarar el primer dissabte de
cada mes de juny com el Dia Eu-
ropeu del Comerç Urbà. 

En aquest sentit, l’Acta de
Barcelona també vol destacar el

paper dels mercats municipals,
“part imprescindible en la con-
figuració del comerç de proxi-
mitat”, segons es recull en aquest
document consensuat durant les
jornades comercials. 

Durant la clausura, el Consell
de Vitrines d’Europe, encapçalat
per Stefano Bollettinari, i alguns
membres de la Fundació BCN
Comerç, amb el seu president, Vi-
cenç Gasca, al capdavant, van ser
rebuts pel president de la Gene-
ralitat, Artur Mas. 

L’alcalde Trias va ser present a la cloenda de les jornades. Foto: Ajuntament

Barcelona es converteix en 
la capital europea del comerç
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Festa | Primera botifarrada dels venedors del Mercat de les Tres Torres
L’Associació de Venedors del Mercat de les Tres Torres ha celebrat aquest cap de setmana una botifarrada 

popular i una ballada de sardanes als entorns del Mercat de Tres Torres. Durant tot el matí, els comerciants
han ocupat el carrer Vergós entre els carrers Calatrava i Escoles Pies. Des de l’associació s’ha valorat com

un “èxit” aquesta primera edició d’un esdeveniment que volen consolidar al barri com una cita anual. 
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Segons dades de l’IcoB, el
primer trimestre de l’any va
suposar una frenada en la

caiguda de les vendes. El co-
merç barceloní està veient la
llum al final del túnel?
Ha estat una frenada, sí, però
amb caiguda igualment. Caiem
menys del que ho fèiem. Fre-
nem perquè ja no hi ha més
marge per perdre. Però he de
ser honest: encara tancaran
més botigues. 

...
Segurament els botiguers enca-
ra hauran de posar més diners de
la seva butxaca per mantenir
els comerços oberts. Tot i que sí
que es veu la llum al final del tú-
nel, quan en sortim no estarem
com abans del 2007 o 2008.

Creu que les botigues que han
sobreviscut sortiran enfortides
d’aquest sotrac econòmic?
Seran diferents. El client ha des-
cobert que una camisa dura més
que abans, per exemple. Ja no
compra per impuls i, per tant, les
botigues que gaudien de clients
que tenien aquest comporta-
ment patiran més. Els canvis

són incipients encara, però ja es
veuen a venir. 

Valora positivament que l’Ajun-
tament vulgui descentralitzar el
turisme i dur-lo a altres barris de
Barcelona?
És una cosa que ens convé a tots,
però no serà fàcil. Trigarà anys
a complir-se, ja que per tal d’im-
pulsar aquests plans has d’a-
costumar els turistes. Fins fa
uns anys, Barcelona no sortia a

les guies turístiques. Gràcies als
Jocs Olímpics i a altres esdeve-
niments, hem aconseguit fer-
nos un lloc al mapa i som una de
les 10 primeres ciutats del món
en nombre de visitants.

És aquest el cas de Sarrià-Sant
Gervasi?
Segons dades estadístiques, el
nostre districte és el tercer que
rep més visitants. Tenim un punt
molt atractiu com és el Tibidabo,
però el bus turístic que porta els

visitants a dalt de tot no para a
prop de les botigues. El turista no
passeja pels nostres carrers.

Què proposa?
S’haurien de fer més parades
d’aquest servei cap a la Bona-
nova o Muntaner per poder
atraure els turistes. Nosaltres ja
ens encarregaríem de fer fulle-
tons per informar-los sobre la
nostra oferta comercial. 

Quins són els atractius turístics
de Sarrià-Sant Gervasi?
A part del Tibidabo, tenim la
Casa Bellesguard i els ponts sota
el camí de Bellesguard. Aquests
van servir per fer les proves per
als arcs del Park Güell. A més, te-
nim la concentració de cases mo-
dernistes més grans de la ciutat. 

Més que l’Eixample?
Sí. L’Eixample té edificis mo-
dernistes extraordinaris, però
aquí tenim més de 50 cases ex-
cepcionals d’aquest estil. De fet,
ja s’han creat rutes en l’àmbit del
districte per visitar-les. 

També compten amb una oferta
gastronòmica important...
Un exemple és el Can Tomàs,
que ha estat un èxit. Tenim una
bona xarxa de restaurants, i ara
amb el Tapa Tast, una ruta gas-
tronòmica que organitzem al

districte, millorarem. Aquí tenim
la concentració més alta de res-
taurants de Barcelona. 

Ja fa més de 30 anys que va néi-
xer Barnavasi. Quins han estat els
moments clau de l’associació?
El començament va ser fort i
dur, perquè la gent no sabia què
volia dir crear una associació de
comerciants. Abans només ens
dedicàvem a il·luminar el carrer
pel Nadal i prou, però a poc a poc
vam anar col·locant avets als es-
tabliments o repartint caramels
amb el logotip de Barnavasi.

I respecte a la relació amb els al-
tres eixos de la ciutat?
Un aspecte que ens va unir en
aquest sentit va ser la LAU (Llei
d’arrendaments urbans), que
ens obligava a tancar un 70% de
les botigues que hi havia ales-
hores a la ciutat. En aquella llui-
ta ens vam conèixer diverses

persones i vam comprovar que
junts podíem tenir més força.

Quins són els reptes de futur de
Barnavasi?
Continuar amb la nostra tasca de
dinamització del comerç i con-
vèncer els veïns que el seu co-
merç preferit és el que tenen a
sota de casa. A més, som més
ecològics i sostenibles, perquè
per venir a comprar no cal aga-
far ni el cotxe, ni el metro ni l’au-
tobús. 

Què en pensa sobre el serial dels
horaris comercials, ara que el Ple
ha rebutjat l’acord del març entre
Ajuntament i comerciants?
Nosaltres no ens oposem a què
obrin els eixos turístics quan hi
hagi més afluència de visitants.
El que no volem és que obrin les
grans superfícies tots els diu-
menges, perquè si això passa
serà un desastre. 

“Necessitem més
parades de bus turístic
per atraure visitants”

F. Javier Rodríguez
SANT GERVASI

“Volem convèncer els

veïns que el seu comerç

preferit és el que tenen

a sota de casa”

Salvador Albuixech és el president de Barnavasi

Amb la notícia sobre l’abdicació del rei de fons, Salvador Albuixech repassa 
l’actualitat comercial de la ciutat i destaca els encants turístics que amaga 

Sant Gervasi, ara que l’Ajuntament està plantejant diversos plans 
amb l’objectiu que els visitants arribin a tots els barris de Barcelona.
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L’esgrima teatral es fa un 
lloc a Sarrià-Sant Gervasi

ESGRIMA4El Club d’Esgrima
SAM de Sarrià-Sant Gervasi or-
ganitzarà, del 14 al 22 de juliol,
un curs d’esgrima teatral a càrrec
d’Isaac Morera, un reconegut
especialista en la matèria. 

L’esgrima és un esport indi-
vidual, de combat i d’aparell
manual, en què la condició físi-
ca es desenvolupa conjuntament
amb les capacitats de coordina-
ció i amb un alt requeriment cog-
nitiu durant l’execució de l’acti-
vitat. Així, l’esgrima és un esport
en què no tan sols es desenvo-

lupen les qualitats físiques, sinó
que també obliga a desenvolupar
la intel·ligència. 

Aquest curs està adreçat a
qualsevol persona, especialment
per als qui encara no ho han pro-
vat i també per als qui fa massa
temps que no empunyen una es-
pasa. Per tal d’escalfar motors,
demà tindrà lloc una classe ma-
gistral oberta a tothom al mateix
club d’esgrima (situat a l’avin-
guda Josep Vicenç Foix, núme-
ro 98) a partir de les 8 de la tar-
da i fins a les 10 de la nit. 

Les tennistes del CT Barcino Car-
la Suárez i Garbiñe Muguruza dis-
putaran els quarts de final de Ro-
land Garros després d’aconseguir
dues importants victòries davant
Ajla Tomljanovic i Pauline Par-
mentier, respectivament, aquest
passat cap de setmana durant la
disputa dels vuitens de final del
torneig francès. Amb aquestes
dues victòries, les tennistes del CT
Barcino fan història, ja que des de
l’any 2000 no hi havia dues ten-
nistes de l’Estat en els quarts de
final d’un Grand Slam. 

Muguruza va derrotar Par-
mentier, la penúltima tennista
francesa que quedava a la com-
petició, per un clar 6-4 i 6-2 en el
partit de diumenge que tancava
la jornada. Per la seva banda,
Carla Suárez va vèncer amb un
doble 6-3 la croata Ajla Tomlja-
novic. En aquest sentit, Suárez va
ser justament l’última tennista

espanyola que va arribar a aques-
ta ronda, l’any 2008. Sobre terra
batuda, Suárez és la que desper-
ta més il·lusions de cara a acon-
seguir algun èxit. 

Pel que fa a Muguruza, la
tennista hispano-veneçolana
s’enfrontarà a la subcampiona de
l’any passat sobre la terra fran-
cesa, Maria Sharapova, en el que
serà el primer partit de l’espor-

tista del CT Barcino en uns quarts
de final d’un gran torneig. Carla
Suárez s’enfrontarà a Eugenie
Bouchard, actual semifinalista de
l’Open d’Austràlia, a quarts de fi-
nal. A aquesta fita aconseguida
per les dues tennistes del club sa-
rrianenc cal afegir l’assolida a
mitjans de maig, quan van pro-
clamar-se subcampiones de do-
bles a l’Open de Madrid. 

La tennista del CT Barcino, Carla Suárez. Foto: Arxiu

Suárez i Muguruza passen 
a quarts de Roland Garros

Redacció
SARRIÀ-SANT GERVASI

DIJOUS 19 DE JUNY
19:30 Cineknitting: amb llicència per tricotar és

una activitat adreçada a cinèfils apassionats
per fer mitja i ganxet. Els participants podran
fer aquest treball manual mentre veuen
una pel·lícula. / Centre cívic Casa Sagnier.

DISSABTE 7 DE JUNY
16:00-21:00 Descobrir com preparar una be-

guda saludable i sense alcohol és l’objectiu
d’aquest taller que es du a terme al Centre cí-
vic l’Elèctric. Activitat gratuïta a càrrec de Bàr-
bara Beaumont. 

DILLUNS 16 DE JUNY
12:30-13:30 Taller per a la gent gran sobre la

memòria i com exercitar-la per millorar el seu
rendiment. / Centre cívic Casa Sagnier.

A PARTIR DEL 3 DE JUNY
Matí-Tarda Dulces recuerdos de África. Exposi-

ció fotogràfica amb el treball de Jaume Vilató
sobre el continent africà i la seva gent. / Cen-
tre cívic Vallvidrera Vázquez Montalbán.

FINS AL 20 DE JUNY
Matí-Tarda Benvolgut veí és un viatge pel

passat i present de Mas Sauró, un barri des-
conegut de Barcelona, a través dels relats i re-
flexions dels seus veïns. Mostra fotogràfica
amb entrevistes. / Centre cívic Pere Pruna. 

DIVENDRES 6 DE JUNY
18:00 Contes per menjar, a càrrec del xef Joan

Ferran, és una activitat per a nens majors de
4 anys on s’ensenyarà el valor de la bona ali-
mentació. / Biblioteca Clarà. 

DIMECRES 18 DE JUNY

17:30 Contes de natura: comença l’estiu. Amb l’a-
rribada del bon temps, Vivi Lepori explicarà
contes frescos. / Biblioteca Collserola.

DIMARTS 17 DE JUNY
19:00 Xerrada sobre esport i alimentació a cà-

rrec de l’Espai Putxet i del CEM Putxet. Acti-
vitat gratuïta adreçada a tot aquell esportista
que vulgui millorar la seva alimentació. / Ca-
sal de Barri Espai Putxet.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

agenda@comunicacio21.com

La cloenda dels tallers del Centre cívic
Vallvidrera és un acte molt esperat du-
rant l’any, on es mostrarà allò que els
participants han après als diversos ta-
llers que s’hi han celebrat durant tot
l’any. / Centre cívic Vallvidrera. 

Cloenda de tallers
i animació infantil
Dv. 20 de juny a les 17:30

AGENDA MENSUAL

Els muñecos quitapenas són uns ninots
petits originaris de Guatemala, que se-
gons la creença ajuden els petits a dor-
mir durant les fosques nits. En aquest
taller s’ensenyarà a fer-los. / Centre cí-
vic Vil·la Florida.

Taller familiar
Muñecos quitapenas

Ds. 7 de juny a partir de les 10:45

El CT Barcino ja prepara la seva festa
especial per celebrar la fi de la tem-
porada esportiva d’aquesta secció de
l’entitat sarrianenca. 

Hoquei patins
Festa de fi de curs

Ds. 21 de juny a les 17:00

En el marc de la Festa Major de Sant
Gervasi, al Centre cívic Vil·la Florida s’or-
ganitza un ball adreçat a la gent gran
del barri.

Festa Major
Ball de la gent gran
Dc. 18 de juny a les 17:30

L’esgrima és un esport que requereix un esforç de cos i de ment. Foto: Arxiu

Futbol | El CP Sarrià ascendeix a Segona catalana
Per primera vegada en la seva història el CP Sarrià militarà a la Segona divisió catalana 

de futbol. Després d’aconseguir el primer lloc del grup 9 de Tercera divisió, amb una 
temporada per emmarcar on han aconseguit 86 punts i només han perdut 2 partits, 

els sarrianencs faran un pas endavant molt important en la seva història. 
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